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PROTOKÓŁ nr XXVII/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 24 października 2012 r. w godz. 1000 - 1230  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski, 
9. Włodzimierz Marczewski, 

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Agnieszka D. Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof  Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro  
 

Nieobecny: Grzegorz Gorlo 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXVII obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz przekazał do wiadomości, iŜ na wniosek Komisji 
Strategii i Rozwoju Gospodarczego „Informacja z działalności Parku Naukowo – 
Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. za 2011 rok” będzie przedmiotem 
obrad w terminie późniejszym. 

 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVI/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 września 2012 r. 

5. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych według stanu na dzień  
31 grudnia 2011 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu 
wyborczym. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 
Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat  
za korzystanie z tych przystanków. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie opłat za przejazdy 
autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części południowej  
w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025.  
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia głosowania w wyborach 
członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego spośród radnych Rady 
Miejskiej w Suwałkach oraz przyjęcia Regulaminu głosowania. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia członków Suwalskiej Rady 
Działalności PoŜytku Publicznego. 

16. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

17. Wnioski i oświadczenia radnych.  

18. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXVI/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XXVI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 23 października 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni  
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXVI/2012 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 września 2012roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 24 września 2012 r. została przyjęta.  
 
Ad pkt. 5  
Przedstawienie informacji dotyczącej oświadczeń majątkowych złoŜonych  
w 2011 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym.  
 

Adam Karczewski – Sekretarz Miasta przedstawił Informację dotyczącą oświadczeń 
majątkowych złoŜonych przez Zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 
Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi 
osobami prawnymi i osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 
Suwałk, a takŜe kierowników jednostek organizacyjnych gminy – Miasta Suwałki  
− załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski – przedstawił Informację Przewodniczącego Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych w 2012 r. przez 
radnych Rady Miejskiej w Suwałkach – wg stanu na dzień 31 grudnia 2011 r. oraz realizacji 
obowiązku przedłoŜenia radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione  
− załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Zbigniew De-Mezer zwrócił się z prośbą do Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach o 
wskazanie osoby, która pomogłaby w interpretacji przepisów obligujących do złoŜenia 
oświadczeń, aby liczba popełnianych błędów spadła. Urzędy skarbowe róŜnie interpretują 
przepisy o oświadczeniach majątkowych. Zapytał, na jakiej podstawie miejscowy urząd 
wymaga złoŜenia oświadczenia współmałŜonka i to w sposób wykraczający poza inne 
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przepisy, a mianowicie dochodowość współmałŜonka. Zapytał tez o mechanizm właściwego 
szacowania nieruchomości. Urzędnicy odsyłają do gazety fachowe i innych źródeł, 
ewentualnie powołania rzeczoznawcy.  
 

Janusz Bonarski poinformował, iŜ urząd skarbowy ma obowiązek przeanalizować 
oświadczenia i ten obowiązek został wykonany. Równolegle stanowisko mogą zająć inne 
organy, które mają ustawowy obowiązek analizy oświadczeń majątkowych. Przepisy prawa 
nie przewidują instytucji interpretacji, czy wiąŜących informacji w zakresie sposobu 
wypełniania oświadczeń majątkowych. Jeśli Rada Miejska wystąpi z prośbą o udzielenie 
informacji i przedstawienie stanowiska Urzędu Skarbowego w Suwałkach w przedmiocie 
wątpliwości, Urząd zaprezentuje swój pogląd. Nadmienił, iŜ zdaje sobie sprawę,  
Ŝe interpretacja moŜe być niepodzielana.  
 

Ad pkt. 6 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Anna Ruszewska  
Zapytała, jaki skutek na terenie miasta będzie miało wejście w Ŝycie nowelizacji 

ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, w części dotyczącej zaostrzenia 
przepisów dotyczących wymogów norm lokalowych placówek wsparcia dziennego, w tym 
świetlic środowiskowych Z uwagi na te przepisy moŜe dojść do zamknięcia tych placówek,  
a w konsekwencji powrót dzieci, potrzebujących wsparcia, na ulicę. Zgodnie z ustawą  
od 1 stycznia 2013 roku wydawanie zezwoleń na prowadzenie placówek będzie  
w kompetencji prezydenta. Czy niemoŜliwość spełnienia wszystkich norm lokalowych  
w świetlicach środowiskowych i innych placówkach tego typu, spowoduje ich zamknięcie?  

Drugie zapytanie dotyczyło programu prorodzinnego w Suwałkach. Proponowała,  
aby rodziny wielodzietne mogły korzystać np. z ulg na dostęp do dóbr kultury, na bilety 
komunikacji miejskiej itp. Proponowała aby w programie wzięły udział równieŜ suwalskie 
firmy i apteki.  
 

Zdzisław Przełomiec 
Zapytał o plany rozwoju miasta w kierunku rozbudowy infrastruktury rekreacyjnej,  

w związku z aktualizacją strategii rozwoju miasta. Zwrócił uwagę na wzbogacenie oferty na 
Zalewie Arkadia np. o narty wodne czy sporty zimowe. Drugie miejsce, gdzie moŜna byłoby 
rozwinąć działalność rekreacyjną – wskazał tzw. kaczy dołek. Zapytał, czy takie zadania 
naleŜałoby zapisać w strategii, w związku z zamiarem pozyskania środków zewnętrznych. 

Drugie zapytanie dotyczyło moŜliwości pozostawienia nakazu skrętu w prawo  
na skrzyŜowaniu ulic: Staszica z Bakałarzewską, które jest wprowadzane w okresie Święta 
Zmarłych. Jazda bez tego nakazu powoduje korki i utrudnienia w ruchu. 
 

Zbigniew De-Mezer 
Poruszył kwestię dofinansowania państwa do funkcjonowania Ŝłobków oraz szóstej  

i siódmej godziny w przedszkolu. Zapytał jakie są plany rozwoju Ŝłobka i przedszkoli  
w Suwałkach oraz jakie są plany wykorzystania tych środków zewnętrznych na działalność 
tych placówek.  

Drugie pytanie dotyczyło finansowania szkół niepublicznych. Czy miasto  
ma instrumenty kontroli w zakresie właściwie przekazywanej dotacji tj. czy pieniądze 
faktycznie idą za uczniem, a nie za wpisem do dziennika. 
 

Adam Ołowniuk   
Zapytał jakie będą losy placówki oświatowej dla uczniów niepełnosprawnych  

w związku z przejęciem zadań Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego nr 2  
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przez Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy nr 1 i brakiem naboru do specjalnej 
szkoły zawodowej dla upośledzonych w stopniu lekkim. Jaki będzie los tej placówki  
w przypadku braku naboru i braku partycypacji w kosztach przez sąsiednie powiaty.  
Czy są jakieś plany dotyczące budynku po SOS-W nr 2 przy ul Wojska Polskiego. 

Drugie pytanie dotyczyło planów Miasta wobec konieczności remontu obiektów 
sportowych przy Zespole Szkół nr 9 w Suwałkach. 
 

Dorota Jabłońska 
Zadała pytanie w imieniu mieszkańców ul. Leśnej, czy istnieje moŜliwość zalesienia 

pasa dzielącego ulicę Leśną od obiektów przemysłowych. 

Poprosiła o informację dotyczącą wysokości pozyskanych środków z prowadzonej 
dodatkowej działalności przez jednostki oświatowe oraz w jakiej wysokości te środki wracają 
do jednostek. 
 

Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na okr ęgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu wyborczym.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  20 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    2 radnych.   
 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVII/281/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu wyborczym  
− załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu zmiany uchwały, w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 
Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat  
za korzystanie z tych przystanków. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 



6 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVII/282/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których 
właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania  
z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków  
− załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie opłat za 
przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 
gminy Suwałki. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/283/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie zmiany uchwały, w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 
miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części południowej  
w Suwałkach.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 21 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/284/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części południowej w Suwałkach 
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    1 radny.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/285/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną 
na terenie Miasta Suwałki  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 28 i 28A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 29 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/286/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012–2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 31. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/287/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Ad pkt.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia głosowania w wyborach 
członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego spośród radnych Rady 
Miejskiej w Suwałkach oraz przyjęcia Regulaminu głosowania. 

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z § 3 ust.1 załącznika  
do uchwały nr XXIII/214/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 czerwca 2012 r.  
w sprawie trybu powołania członków oraz organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady 
Działalności PoŜytku Publicznego, trzech przedstawicieli Rady Miejskiej wyznacza Rada 
Miejska.  

Poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku 
Publicznego.  
 

Do składu Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego zostali zgłoszeni:  
1. Józef Dariusz Kimera   – zgłoszony przez BoŜenę Topczyłko,  
2. Krzysztof Ołowniuk    – zgłoszony przez Leszka Perkowskiego,  
3. Anna Ruszewska    – zgłoszona przez Adama Ołowniuka, 
4. Agnieszka Rzatkowska  – zgłoszona przez Stanisława Sieczkowskiego. 
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Andrzej P. Chuchnowski – wobec braku innych zgłoszeń stwierdził zamkniecie listy 
kandydatów na członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego.  

 

Zgłoszeni radni, oprócz Anny Ruszewskiej, wyrazili zgodę na kandydowanie  
do Rady Działalności PoŜytku Publicznego.  
 

W związku z przeprowadzeniem głosowania tajnego zaproponował powołanie  
3–osobowej Komisji Skrutacyjnej celem przeprowadzenia wyborów członków Suwalskiej 
Rady Działalności PoŜytku Publicznego. Przypomniał, Ŝe osoby kandydujące nie mogą 
wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej.  

 

Do składu Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni:  
1. Stanisław Sieczkowski   – zgłoszony przez Adama Kacprzyka,  
2. BoŜena Topczyłko     – zgłoszona przez Tadeusza Zamaro,  
3. Anna Ruszewska    – zgłoszona przez Leszka Perkowskiego.  

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  
 

W głosowaniu jawnym (22 głosów „za”) została powołana Komisja Skrutacyjna  
w następującym składzie:  

1. Stanisław Sieczkowski,  
2. BoŜena Topczyłko,  
3. Anna Ruszewska.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisem §42 ust. 2 Statutu 
Miasta Suwałk „Przeprowadzając głosowanie tajne rada kaŜdorazowo uchwala regulamin 
głosowania”, stąd zaproponował stosowny projekt uchwały, który został doręczony  
wraz z materiałami sesyjnymi.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVII/288/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie przeprowadzenia głosowania w wyborach członków Suwalskiej Rady 
Działalności PoŜytku Publicznego spośród radnych Rady Miejskiej w Suwałkach  
oraz przyjęcia Regulaminu głosowania  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski ogłosił 20 minutową przerwę, w czasie której Komisja 
Skrutacyjna wybierze przewodniczącego i przygotuje karty do głosowania.  
 

Przerwa 20 – minutowa w obradach.  
 

Sławomir Sieczkowski – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  wyjaśnił, iŜ kaŜdy 
z radnych otrzyma kartę do głosowania, na której znajdują się trzy nazwiska – Józef Dariusz 
Kimera, Krzysztof Ołowniuk, Agnieszka Rzatkowska. Wyboru dokonać naleŜało poprzez 
skreślenie dowolnej liczby kandydatów lub pozostawienie imienia i nazwiska zgodnie  
ze swoim przekonaniem.  
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Komisji Skrutacyjna, zgodnie z przyjętym Regulaminem przeprowadziła 
głosowanie tajne.  
 

 Wyczytywani przez przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej, radnego Stanisława 
Sieczkowskiego w kolejności alfabetycznej, wg listy obecności, radni otrzymywali kartę do 
głosowania, po czym dokonywali głosowania. Podchodzili do urny i w obecności Komisji 
Skrutacyjnej wrzucali do niej kartę do głosowania. Podczas głosowania na sali znajdował się 
parawan umoŜliwiający radnym „dyskretne” oddanie głosu.  

 

Andrzej P. Chuchnowski ogłosił 5 minutową przerwę w obradach celem ustalenia 
wyników głosowania.  
 

Przerwa 5 – minutowa w obradach.  
 

Sławomir Sieczkowski przedstawił protokół głosowania w wyborach członków 
Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego spośród radnych Rady Miejskiej  
w Suwałkach, z którego wynika iŜ na 23 radnych ustawowego składu rady w sesji 
uczestniczyło 22 radnych. Minimalna liczba radnych konieczna do wyboru członków 
Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego to liczba 12. W wyborach członków 
Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego zostało zgłoszonych trzech kandydatów: 
Józef Dariusz Kimera, Krzysztof Ołowniuk oraz Agnieszka Dorota Rzatkowska. Karty  
do głosowania wydano 22 radnym i tyle kart wyjęto z urny. Oddano 22 głosy waŜne. Radni: 
Józef Dariusz Kimera (19 głosami), Krzysztof Ołowniuk (22 głosami) oraz Agnieszka Dorota 
Rzatkowska (20 głosami) zostali wybrani na członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku 
Publicznego.  
Protokół głosowania… stanowi załącznik nr 35 i 35A do protokołu.  
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyznaczenia członków Suwalskiej Rady Działalności 
PoŜytku Publicznego. 
  

Andrzej Chuchnowski - w związku z dokonanym wyborem, wniósł o podjęcie 
uchwały w sprawie wyznaczenia członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku 
Publicznego. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVII/289/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 24 października 2012 r. 

w sprawie wyznaczenia członków Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Ad pkt. 23  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
Annie Ruszewskiej  

W kwestii skutków wejścia w Ŝycie nowelizacji ustawy o wspieraniu rodziny  
i systemie pieczy zastępczej przyznał, Ŝe ustawa, o której radna mówiła jest bardzo 
kłopotliwa, nakładająca na samorządy wiele obowiązków i niosąca pewne zagroŜenia  
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dla funkcjonowania placówek pobytu dziennego. Sytuacja w suwalskich placówkach nie jest 
tragiczna, niemniej jednak podczas spotkania ze słuŜbami kwalifikującymi pomieszczenia  
na świetlice środowiskowe prezydent zwrócił się z prośbą o pewną łagodność w tej kwestii  
i wydłuŜenie czasu na dostosowanie lokali do wymogów ustawowych. Z tym wiąŜe się 
równieŜ duŜy wydatek finansowy. Z apelem o prolongatę terminu dostosowania lokali 
placówek pobytu dziennego do wymogów ustawy zwrócił się do Ministra Pracy równieŜ 
Rzecznik Praw Dziecka. Prezydent podkreślił, Ŝe obecnie w mieście funkcjonuje 
wystarczająca ilość świetlic działających w róŜnych częściach miasta. 

W kwestii programu prorodzinnego poinformował, Ŝe Miasto realizuje juŜ w pewnym 
sensie program prorodzinny. Wymienił wyprawki pierwszemu dziecku, urodzonemu  
w nowym roku, karnety na basen, preferencje podczas ubiegania się o dofinansowanie  
do kolektorów słonecznych. Zapowiedział, Ŝe taki program powstanie i będzie przedstawiony 
do dyskusji, poniewaŜ wiąŜą się z tym określone wydatki finansowe. Zwrócił uwagę  
na przyrost liczby urodzeń w Suwałkach ale zmniejszającą się liczbę mieszkańców z uwagi 
na migrację. 
 

Zdzisławowi Przełomcowi  
W sprawie „Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020” 

poinformował, Ŝe prace nad Strategią potrwają jeszcze co najmniej pół roku. Pilniejszym 
zadaniem jest wypracowanie propozycji do Strategii Rozwoju Województwa Podlaskiego. 
Marszałek zwrócił się z prośbą o wskazanie inwestycji wojewódzkich spełniających kryteria 
istotne dla regionu, czyli wychodzące poza potrzeby lokalne Trwają prace nad ustaleniem 
listy takich inwestycji. Brane są pod uwagę te, o których była mowa tj. lotnisko, infrastruktura 
drogowa, ale bierze się pod uwagę budowę ciepłowni miejskiej i program termomodernizacji 
obiektów uŜyteczności publicznej. Rozwój naszego miasta w szerszym zasięgu,  
to teŜ turystyka. Suwałki są miastem przejazdowym. Budowane są więc tu hotele, są i inne 
atrakcje np. Aquapark, wkrótce sala koncertowa. Niezbędna jest jednak szersza oferta 
atrakcyjnych miejsc np. nad Zalewem Arkadia. To zadanie naleŜy zrealizować wcześniej, 
nawet w przyszłym roku. Środki, o które moŜna się ubiegać uwolnione będą w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego, pozostałe z budowy stadionu Jagiellonii Białystok. 
Pod te środki przygotowywane są aplikacje w zakresie zagospodarowania Zalewu Arkadia  
tj. park linowy, narty wodne , zadaszone korty tenisowe, place zabaw itp.  

W kwestii zagospodarowania kaczego dołka poinformował, Ŝe inicjatywę moŜe 
podjąć, z racji właściciela terenu, spółdzielnia mieszkaniowa.  

Odnośnie skrzyŜowania ulic: Staszica i Bakałarzewskiej temat przekazał do zbadania 
drogowcom.  
 

Zbigniewowi De-Mezerowi  
W sprawie dofinansowania państwa do funkcjonowania Ŝłobków oraz szóstej  

i siódmej godziny w przedszkolu przyznał, Ŝe dofinansowanie to scedowane będzie  
na samorządy. Spotyka się to z ogólnym sprzeciwem samorządów. śłobek Miejski obejmuje 
opieką 96 dzieci i na dzień dzisiejszy nie ma potrzeby zwiększania miejsc.  

Dotacje na niepubliczne szkoły wzrastają od 2006r. Prowadzone są systematyczne 
kontrole zasadności wydatkowania środków. 
 

Adamowi Ołowniukowi  
W kwestii dalszych losów szkoły specjalnej poinformował, Ŝe po likwidacji ośrodka 

wszyscy nauczyciele zostali zatrudnieni głównie w SOSW nr 1. W budynku przy ul Wojska 
Polskiego uczą się uczniowie zasadniczej szkoły zawodowej. Zmniejszył się nabór do tej 
szkoły chociaŜby z uwagi na brak dofinansowania ze strony sąsiednich starostw np. Gołdapi.  

Odnośnie remontu obiektów sportowych przy Zespole Szkół nr 9 przyznał, Ŝe muszą 
być remontowane, ale są teŜ inne, pilne potrzeby np. usprawnienie komunikacji w okolicach 
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tej szkoły. Zaspokajanie potrzeb w zakresie boisk sportowych na terenie miasta musi 
odbywać się systematycznie poniewaŜ jest ich bardzo duŜo.  Priorytetem jest remont stadionu 
lekkoatletycznego, na który będzie aplikacja do Ministerstwa Sportu. 
 

Dorocie Jabłońskiej  
W sprawie zalesienie pasa przy ul. Leśnej poinformował, Ŝe jest to niemoŜliwe  

z uwagi na to, Ŝe tego nie przewiduje plan zagospodarowania przestrzennego.  

Odnośnie dochodu szkół informacja sporządzona zostanie na piśmie. 
 

Alicja Jacewicz  
W uzupełnieniu wypowiedzi Prezydenta poinformowała, Ŝe nabór do Ŝłobków  

jest ciągły. Następuje rotacja i w obecnej chwili nie ma duŜego oczekiwania  
na miejsce. Poinformowała o nowym programie dofinansowującym opiekę Ŝłobkową  
dla matek powracających do pracy. Program obejmuje równieŜ moŜliwość zakupu zabawek 
na place zabaw dla dzieci do lat 3.  

Poinformowała, Ŝe kontrole zasadności dotowania szkół niepublicznych odbywają się 
ciągle. Brak jest jednak instrumentu aby wyegzekwować udział uczniów w zajęciach,  
a wykreślenie ucznia z listy moŜe odbywać się po upływie półrocznej absencji. 
Poinformowała równieŜ, Ŝe wkrótce zmienią się zapisy w ustawie o systemie oświaty, 
umoŜliwiające wykreślenie ucznia ze szkoły w przypadku absencji w 50% obowiązkowych 
zajęć edukacyjnych, co w konsekwencji spowoduje racjonalność przydzielanej dotacji.  

W kwestii SOSW nr 2 dodała, Ŝe Miasto posiada środki na podwyŜszanie kwalifikacji 
nauczycieli w kierunku pracy z uczniem upośledzonym w stopniu umiarkowanym, znacznym 
i głębokim. Zwiększy to moŜliwość pracy nauczycieli w róŜnych grupach w SOSW nr 1. 
Ponadto w przyszłym roku planowany jest nabór do klas Zasadniczej Szkoły Zawodowej 
Specjalnej poniewaŜ w  szkołach ogólnodostępnych, w klasach integracyjnych uczą się dzieci 
z niepełnosprawnością umysłową w stopniu lekkim.  

Odnośnie obiektów sportowych w ZS nr 9 poinformowała o zamiarze aplikacji  
do Norweskiego Mechanizmu Finansowego z priorytetu zdrowie, w ramach którego moŜna 
budować boiska sportowe. 

 
Ad pkt. 24  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie  międzysesyjnym organ 
nadzoru zawiadomił o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 
niewaŜności niektórych zapisów uchwały nr XXVI/269/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 26 września 2012 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta Suwałk.  

Ponadto wpłynęła korespondencja z Kancelarii Sejmu informująca o tym,  
Ŝe Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie utrzymania w Suwałkach 14. Suwalskiego 
Dywizjonu Artylerii Przeciwpancernej zostało przekazane do wiadomości sekretariatu 
Komisji Obrony Narodowej.  

 Poinformował równieŜ, Ŝe mieszkanka ulicy Klonowej w związku z przedłuŜającą się 
awarią oświetlenia ulicznego ulicy Klonowej, zwróciła się z prośbą o włączenie oświetlenia 
na tej ulicy. Jednocześnie przekazał do wiadomości, iŜ tuŜ przed sesją wpłynęło pismo  
z Zarządu Dróg i Zieleni informujące o tym, Ŝe w dniu 19 października br. zostało 
przywrócone oświetlenie na ulicy Klonowej, na odcinku od skrzyŜowania z ulicą RóŜaną  
w kierunku szkoły.  
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 Wpłynęło równieŜ, pismo Jana Czupra w sprawie zagospodarowania terenu  
przy szpitalu wojewódzkim. Mieszkaniec sugeruje, aby zagospodarować nieuŜytkowany plac 
przy szpitalu i przeznaczyć go na parking dla pracowników, a następnie zasadzić tam drzewa.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

 

Ad pkt. 25  
Zamknięcie obrad.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja najbliŜsza sesja 
poświęcona rozpatrzeniu tematów ujętych w przyjętym „Planie pracy Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2012 rok” i ewentualnie rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających  
z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana jest na dzień 28 listopada 2012 r.  
o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1.  

Kończąc XXVII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 Na tym protokół zakończono.  

 

            Przewodniczący  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

Andrzej Paweł Chuchnowski  
 

 
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 
 


